
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniach  24 i 25 kwietnia 2023 r.  

w  Miejskim Ośrodku Kultury w Łazach, ul. Kościuszki 5 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas otwarł posiedzenie, powitał 

przybyłych i poinformował, że tematem  jest:  

 

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miejskiej w Łazach. 

2. Sprawy różne. 

                                     

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad posiedzenia 

Komisji. 

Ad.1.   

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak poniżej: 

 
1. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy                                             

na lata 2023-2032. 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszą uchwałą proponuje 

się dokonać zmian w wydatkach na programy, projekty lub zadania pozostałe, polegające 

na:  

- zmniejszeniu łącznych nakładów finansowych, limitu wydatków na 2023 r. o kwotę 

113.296,27 zł oraz limitu zobowiązań o kwotę 111.296,27 zł dla zadania „Poprawa stanu 

infrastruktury drogowej poprzez budowę i modernizację sieci drogowej na terenie Gminy 

Łazy",  

- zwiększeniu łącznych nakładów finansowych, limitu zobowiązań oraz limitu wydatków 

na 2023 r. o 9,53 zł dla zadania „Likwidacja odpadów azbestowych na terenie Gminy Łazy 

w latach 2022-2023”. 

Radna Renata Supernak zapytała z jakich zadań zostały środki finansowe w kwocie                      

113 tyś.zł. 

Radna Edyta Wójcik zapytała na co zostaną przeznaczone te środki finansowe. 

Skarbnik Gminy Anna Furman powiedziała, że środki finansowe zostały po rozliczeniu 

zadania budowy chodników przy drogach powiatowych w gminie Łazy. Środki te zostaną 

przeznaczone na remont II piętra budynku Urzędu Miejskiego w Łazach przy                                       

ul. Traugutta 15.  



Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 7 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy                                             

na lata 2023-2032. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 2023 rok. 
 
 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy Łazy omówiła szczegółowo projekt uchwały. 

Powiedziała, że niniejszym projektem uchwały proponuje się:  

1. dokonać zmian w planie dochodów budżetowych, polegających na zwiększeniu planu 

dochodów o 84.410,67 zł, z tytułu:  

- środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację refundacji podatku VAT 

za dostarczone paliwo gazowe dla gospodarstw domowych w wysokości 2.090,67 zł 

(85295) oraz na wypłatę dodatków na inne źródła ciepła 6.120,00 zł (85395)  

- przyznania dofinansowania zadania pn „Opracowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Gminy Łazy na lata 2023-2030" ze środków WFOŚiGW w Katowicach w wysokości 

16.000,00 zł (90095),  

- dofinansowania zadania pn „Likwidacja odpadów azbestowych na terenie Gminy Łazy   

 w  latach  2022-2023” w wysokości 60.200,00  zł  ze środków Wojewódzkiego oraz   

 Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska (90005),  

2. dokonać zmian w planie wydatków budżetu polegających na:  

a) zwiększeniu wydatków budżetowych o kwotę 84.410,67 zł z przeznaczeniem na:  

- wypłatę  refundacji  podatku VAT za  dostarczone  paliwo  gazowe dla gospodarstw  

domowych wraz z kosztami obsługi w wysokości 2.090,67 zł (85295) oraz na wypłatę  

dodatków na inne źródła ciepła wraz z kosztami obsługi w wysokości 6.120,00 zł (85395)  

- realizację zadania „Opracowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Łazy"                    

w wysokości 16.000,00 zł (90095),  

- realizację zadania „Likwidacja odpadów azbestowych na terenie Gminy Łazy w latach  

2022 - 2023" w wysokości 60.200,00 zł (90005) 

b) dokonania przeniesień w planie wydatków, w tym:  

- zwiększenie wydatków w wysokości 113.296,27 zł z przeznaczeniem na modernizację  

II piętra budynku UM (75095) (środki RFIL),  

- zmniejszenie  wydatków  o  kwotę  113.296,27  zł, o niewykorzystane środki RFIL  

wynikające z realizacji zadania „Poprawa stanu infrastruktury drogowej poprzez budowę                     

i modernizację sieci drogowej na terenie Gminy Łazy" (60014,60016)  

3. dokonać uaktualnienia załączników:  

- dotacji planowanych do udzielenia z budżetu gminy podmiotom należącym                                        

i nienależącym do sektora finansów publicznych,  

- zadań realizowanych w wyodrębnionych środków do dyspozycji sołectw w 2023 r.,  

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu  

Przeciwdziałania COVID-19,  

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu  

pomocy. 

 

Radny Krzysztof Furman poprosił o wytłumaczenie zagadnienia dotyczącego 

zwiększenie wydatków w wysokości 113.296,27 zł z przeznaczeniem na modernizację  



II piętra budynku UM. Jaki jest zakres prac i jakie jest przeznaczenie pomieszczeń. 

 

Anna Furman odpowiedziała, że urząd przejął część pomieszczeń na II piętrze od policji                        

i będzie przeprowadzony w nich remont– kłucie ścian, wymiana drzwi, wymiana podłóg                      

i instalacji elektrycznej itp.  

 

   Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński powiedział, że policja sama zaproponowała aby urząd 

przejął kilka pomieszczeń ponieważ z roku na rok liczba funkcjonariuszy maleje. Dwa lata 

temu zostało spisane porozumienie w sprawie przekazania pomieszczeń na II piętrze.  

 

Radny Krzysztof Furman zapytał czy możliwe jest przeniesienie lokalizacji Ośrodka 

Pomocy Społecznej do budynku urzędu na II piętro.  

  

    Burmistrz powiedział, że nie ma na chwilę obecną takiej możliwości, nie planowano 

przenoszenia OPS-u do budynku urzędu. 

 

Radne Anna Garbarczuk i Renata Supernak są za przeniesieniem Ośrodka Pomocy 

Społecznej do budynku urzędu na ul. Spółdzielczą 2 w Łazach. 

 

Radny Zenon Głąb powiedział, że środki finansowe powinny być przeznaczone na 

remonty dróg a nie na remont pomieszczeń w budynku urzędu. 

 

Skarbnik Gminy Anna Furman powiedziała, że środki z RFIL nie można przeznaczyć na 

zadania bieżące tylko na inwestycje. 

 

Komisja Budżetowa  pozytywnie  (6 głosów za, 1 głos wstrzymujący się) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej  na 2023 rok.  

Komisja Rozwoju i Promocji pozytywnie(1 głos za, 4 wstrzymujące się) zaopiniowała 

w/w projekt uchwały.  

 

3. Podjęcie uchwały w  sprawie utworzenia jednostki budżetowej Centrum Usług Wspólnych 

z siedzibą w Łazach oraz nadania jej Statutu.   

 

 Pani Anna Gorgoń Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Zdrowia 

powiedziała, że zgodnie z ustawą z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie ustawy                                           

o samorządzie gminnym i niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2015 r. poz. 1045) ustawodawca 

zapewnił możliwość powołania centrów usług wspólnych. Dla zorganizowania wspólnej 

obsługi niezbędne jest podjęcie przez Radę Miejską w Łazach uchwały, określającej                          

w szczególności jednostki obsługiwane oraz zakres obowiązków powierzonych jednostce 

obsługującej w ramach wspólnej obsługi.  

Do tych zadań należy w szczególności zapewnienie samorządowym jednostkom 

organizacyjnym wspólnej obsługi w zakresie administracyjnym, finansowym oraz 

organizacyjnym. Celem wprowadzenia ww. przepisów było zapewnienie możliwości 

skuteczniejszego zarządzania zadaniami obsługowymi i ich standaryzacja, poprawa jakości 

realizowanych zadań, minimalizacja ryzyka wystąpienia błędów, jak również możliwość 



dostarczenia precyzyjniejszej i w szybszym czasie informacji zarządczej dla kadry 

kierowniczej. 

Nowopowstała struktura pozwoli również na sprawny system zastępstw w przypadku 

nieobecności pracownika. Ponadto CUW może prowadzić obsługę Urzędu Miejskiego                         

w zakresie spraw wskazanych w niniejszej uchwale. Wobec powyższego uznaje się za 

zasadne podjęcie przedmiotowej uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 

Centrum Usług Wspólnych z siedzibą w Łazach oraz nadania jej Statutu. 

 

W punkcie tym podjęto dyskusję czy utworzenie Centrum Usług Wspólnych w Łazach jest 

zasadne: 

- omówiono korzyści przy wspólnej obsłudze jednostek budżetowych podlegających pod    

   gminę (publiczne szkoły podstawowe, przedszkole, OSiR, OPS)  

- omówiono obsługę finansową, płacową, księgową, kadrową 

- omówiono obsługę administracyjną i organizacyjną Urzędu Miejskiego w Łazach 

- omówiono zadania CUW – strukturę organizacyjną oraz zasady funkcjonowania 

- przedstawiono analizę finansową jednostek organizacyjnych 

Głos zabrali: 

- Pani Teresa Nowak Prezes ZNP 

- Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński 

- Sekretarz Gminy Ilona Pelon 

- Skarbnik Gminy Anna Furman 

- Radni Rady Miejskiej w Łazach 

 

Komisja Budżetowa  pozytywnie ( 5 głosów za, 2 głosy przeciw) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Centrum Usług Wspólnych                      

z siedzibą w Łazach oraz nadania jej Statutu.  

Komisja Rozwoju i Promocji negatywnie ( 1 głos za, 1 głos wstrzymujący się, 2 głosy 

przeciw) zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie ( 2 głosy 

za, 2 głosy wstrzymujące się) zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie ( 3 głosy 

za) zaopiniowała w/w projekt uchwały.    

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas zapoznał Radnych                            

z korespondencją jaka wpłynęła w okresie międzysesyjnym.  

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

W sprawach różnych głos zabrali: 

 Radna Edyta Wójcik w sprawie wiaty – zadaszenia na placu zabaw - Osiedle Podlesie; 

dzików przy ul. Topolowej w Łazach; kawiarni nad basenem w Łazach 

 Radny Krzysztof Furman w sprawie funkcjonowania Klubu Senior + 



 Radna Marta Grzesica w sprawie funkcjonowania przewozów autobusowych                                 

w Chruszczobrodzie – Pisaki  (przystanek na żądanie) 

 Radna Anna Garbarczuk w sprawie zabezpieczenia terenu Szkoły Podstawowej nr 1                   

w Łazach - bunkry 

 Radna Renata Supernak w sprawie zmiany organizacji ruchu, ul. Kolejowa w Łazach 

 Radny Alfred Bachowski w sprawie zajęć w Klubie Senior + w KTS w Łazach 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół sporządziła:  Iwona Kurzeja  

                                                                                                      Przewodniczący 

   Rady Miejskiej w Łazach 

                        

/-/  Dariusz Tabas 

 

 

 

 

 


